
 

 

Zápis z jednání 
Komise pro zemědělství Rady Kraje Vysočina č. 1/2017 

konaného dne 23. 1. 2017 
 

Přítomni: 

1. Jiří Uchytil 9. Miroslav Dibelka 

2. Zdeněk Chlád 10. Blanka Veletová 

3. Jiří Svoboda 11. Jaroslav Poborský 

4. Josef Matějek 12. Jan Mácha 

5. Pavel Švec (místopředseda) 13. Jindřich Pospíchal 

6. Pavel Nožička 14. Jaroslav Kolařík 

7. Josef Kott 15. Jan Veleba (předseda) 

8. Pavel Vencovský 16. Jitka Merunková (tajemník) 

 
Hosté: 

1. Martin Hyský (člen rady kraje) 

2. Eva Horná (OŽPZ) 

3. Jaroslav Mikyna (OŽPZ) 

4. Jiří Bartoš (OŽPZ) 

 
Program: 

1. Zahájení 

2. Představení členů komise 

3. Organizační záležitosti, jednací řád 

4. Plán činnosti komise na rok 2017 

5. Informace o grantových programech 

6. Diskuse a různé 

7. Závěr 

 
1. Zahájení 
Jan Veleba, předseda komise, přivítal všechny přítomné a hosty a zahájil jednání. Dle počtu 
přítomných členů konstatoval, že je komise usnášeníschopná. Přednesl návrh programu 
jednání, který byl 15 hlasy schválen.  
 
 

2. Představení členů komise 

Jan Veleba přivítal Martina Hyského, člena rady kraje pro oblast lesního a vodního hospodářství, 
zemědělství a životní prostředí, tajemnici komise Jitku Merunkovou a koordinátorku komise 
Lenku Matysovou. Dále představil pracovníky odboru životního prostředí a zemědělství 
Jaroslava Mikynu a Jiřího Bartoše. 
 
Jednotliví členové komise se následně vzájemně představili. 
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3. Organizační záležitosti, jednací řád 
Jmenování místopředsedy komise 
Jan Veleba informoval, že na pozici místopředsedy zemědělské komise byl po vzájemné dohodě 
předsedů politických stran zastoupených v Radě Kraje Vysočina nominován Pavel Švec. 
 
Usnesení 001/01/2017/Kz 
Komise pro zemědělství Rady Kraje Vysočina 
jmenuje 
Pavla Švece, do funkce místopředsedy Komise pro zemědělství Rady Kraje Vysočina, 
s účinností od 23. 1. 2017. 
Usnesení bylo přijato 15 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Organizační záležitosti 
Členové komise se shodli, že pozvánka na zasedání bude elektronicky rozesílána s týdenním 
předstihem. Z každého zasedání komise se bude pořizovat zápis, jehož součástí budou přijatá 
usnesení. Zápis vždy podepisuje předseda a tajemník komise, a to poté, co na následujícím 
zasedání je v úvodu jednání odsouhlasen. Zápis bude členům komise rozesílán elektronicky. 
 
Lenka Matysová informovala o organizačních záležitostech, zejména pak o odměnách za účast 
na zasedání komise, cestovních náhradách, které náleží členům komise, a předala členům 
komise vytištěný informační materiál o těchto záležitostech včetně jednacího řádu. 
 
Jednací řád 
Jitka Merunková blíže okomentovala některé body jednacího řádu.  
Lenka Matysová informovala o zavedené praxi, týkající se zasílání podkladových materiálů na 
jednání komise. Jan Veleba požádal členy komise o stanovisko, zda požadují zasílání 
podkladových materiálů v tištěné podobě nebo zda jim stačí elektronická forma. 
 
Usnesení 002/01/2017/Kz 
Komise pro zemědělství Rady Kraje Vysočina 
souhlasí 
se zasíláním podkladových materiálů pro svá jednání v elektronické formě. 
Usnesení bylo přijato 15 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
4. Plán činnosti komise na rok 2017 
Členové komise s předstihem obdrželi návrh plánu činnosti komise na rok 2017. 
 
Jitka Merunková okomentovala návrh plánu činnosti komise na rok 2017. Návrh plánu činnosti 
bude předložen dne 31. 1. 2017 radě kraje ke sválení. 
Členy komise nebyl vznesen žádný podnět ani připomínka k návrhu plánu činnost komise.  
 
Usnesení 003/01/2017/Kz 
Komise pro zemědělství Rady Kraje Vysočina 
schvaluje 
plán činnosti Komise pro zemědělství Rady Kraje Vysočina na rok 2017. 
Usnesení bylo přijato 15 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
5. Informace o grantových programech 
Grantový program Fondu Vysočiny „Čistá voda 2017“ 
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Jaroslav Mikyna podal základní informace o grantovém programu „Čistá voda 2017“. Jedná se  
o grantový program na podporu zpracování studií nebo projektových dokumentací v oblasti 
zásobování pitnou vodou, odvádění a čištění odpadních vod a ochrany před povodněmi nebo 
suchem určeného pro obce, dobrovolné svazky obcí nebo právnické osoby specifikované ve 
výzvě, s maximální podporou 300 000 Kč na jeden projekt. Grantový program „Čistá voda 2017“ 
zahrnuje tři podprogramy. Cílem podprogramu A - Zásobování pitnou vodou je zajištění dodávky 
pitné vody v odpovídající jakosti a množství. Cílem podprogramu B - Odvádění a čištění 
odpadních vod je snížení množství znečištění vypouštěného do povrchových i podzemních vod 
z komunálních zdrojů. Cílem podprogramu C - Ochrana před povodněmi nebo suchem je 
zvýšení úrovně ochrany před povodněmi nebo suchem za účelem snížení jejich negativních 
dopadů. Grantový program bude předložen dne 24. 1. 2017 radě kraje a následně dne  
7. 2. 2017 na jednání zastupitelstva kraje. 
 
Výzva č. 3/2017- zemědělské akce 
Jitka Merunková uvedla, že se jedná se o vyhlášení Výzvy č. 3/2017, která podpoří agrární sektor 
v Kraji Vysočina. Zastupitelstvo kraje schválilo Zásady Zastupitelstva Kraje Vysočina pro 
poskytování finančních příspěvků na podporu zemědělství pro období 2015 – 2021 č. 17/14 (dále 
jen „Zásady“) v roce  2014. Dalším nezbytným krokem bylo posouzení výše zmiňovaného 
materiálu Evropskou komisí, která vznesla požadavek na dopřesnění. Z toho důvodu byly Zásady 
upraveny Dodatkem č. 1, který byl zastupitelstvem kraje schválen v roce 2015. 
Během přípravy Zásad odbor životního prostředí a zemědělství (dále jen „OŽPZ“) vycházel ze 
skutečnosti, že agrární sektor je třeba přiblížit široké veřejnosti. 
Ve schváleném Rozpočtu Kraje Vysočina na rok 2017, v kapitole Zemědělství, § 1019 Ostatní 
zemědělská a potravinářská činnost a rozvoj jsou zahrnuty mimo jiné prostředky na podporu 
agrárního sektoru ve výši 950 tis. Kč. Z tohoto důvodu navrhuje OŽPZ vyhlásit Výzvu č. 3/2017 
– zemědělské akce. 
Jitka Merunková uvedla, že případné připomínky k výzvě mohou členové zemědělské komise 
vznášet do termínu dubnového zasedání zemědělské komise. 
 
Jan Veleba přivítal Evu Hornou, vedoucí odboru životního prostředí a zemědělství. 
 
 
6. Diskuse a různé 
Členové zemědělské komise se shodli, že jednacím dnem zemědělské komise bude pondělí, 
vždy od 15.00 hodin. 
 
Účast zemědělských nevládních organizací na jednání komise 
Jitka Merunková sdělila, že Kraj Vysočina uzavřel v roce 2004 Dohodu o vzájemné spolupráci 
s Asociací soukromého zemědělství České republiky, Krajskou agrární komorou Kraje Vysočina 
a Zemědělským svazem České republiky. Naplňováním forem spolupráce je mimo jiné účast 
zástupců výše uvedených zemědělských nevládních organizací na jednáních komise, která 
budou zaměřena tematicky na problematiku zemědělství v Kraji Vysočina. 
 
Členové komise vyslovili souhlas s přizváním zástupců těchto organizací na jednáních 
zemědělské komise a přijali následující usnesení: 
Usnesení 004/01/2017/Kz 
Komise pro zemědělství Rady Kraje Vysočina 
souhlasí 
s účastí jednoho zástupce Asociace soukromého zemědělství České republiky, jednoho 
zástupce Krajské agrární komory Kraje Vysočina a jednoho zástupce Zemědělského svazu 
České republiky na zasedáních zemědělské komise. 
Usnesení bylo přijato 15 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
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Následně se rozvinula rozsáhlá diskuse členů komise. V diskusi zazněly tyto informace: 
- Jaroslav Kolařík informoval o moru včelího plodu – nebezpečí možnosti rozšíření z jiného 

okresu na jihlavský okres. Martin Hyský uvedl, že v rámci této problematiky je 
spolupracováno s okresními spolky včelařů. Prostředí je zmapováno. Včelařům jsou 
poskytovány finanční prostředky. Jitka Merunková doplnila, že v minulém roce proběhlo 
vyšetření moru včelího plodu na území Kraje Vysočina. Výsledky na vyšetření varroázou 
budou známy v březnu 2017.  

- Jiří Uchytil informoval členy komise o semináři „Čistá voda“, který se uskutečnil dne  
23. 1. 2017. Uvedl, že akumulace vody v krajině si nelze představit bez dobře fungujícího 
zemědělství.  

- Rozesílání pozvánek na zemědělské akce prostřednictvím koordinátorky zemědělské 
komise. 

- Eva Horná informovala o možnosti poskytování informací a výstupů z jednání pracovních 
skupin. 

- Možnost rozeslání zajímavých materiálů členům zemědělské komise. 
- Jan Veleba předložil členům komise námět na možnost propagace prostřednictvím Jana 

Klimenta, redaktora a fotografa Týdeníku Cesta Vysočinou.  
 
Z následného jednání se omluvil člen komise Josef Kott. 
 
Na základě podnětu Blanky Veletové bylo hlasováno o návrhu následného usnesení: 
Usnesení 005/01/2017/Kz 
Komise pro zemědělství Rady Kraje Vysočina 
souhlasí 
s přizváním zástupce Čista Želivka na příští jednání zemědělské komise. 
Usnesení nebylo přijato 4 hlasy (0 proti, 10 se zdrželo). 
 
 
Termín příštího zasedání komise byl stanoven na pondělí 3. dubna 2017, od 15.00 hodin.  
 
 
7. Závěr 
Závěrem předseda poděkoval všem přítomným za aktivní účast a ukončil zasedání. 
 
 
Ing. Jan Veleba 
předseda Komise pro zemědělství Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
Bc. Ing. Jitka Merunková 
tajemnice Komise pro zemědělství Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala Lenka Matysová dne 27. 1. 2017. 


